国际通用MBA教材 ◆

加拿大穀伟管理学院(共同策划、推荐) 清华大学经商学院

世界经济 管理文库



Business Ethics: A Global and Managerial Perspective

英文版





国际通用 MBA 教材

商业伦理学

(英文版)

Business Ethics: A Global and Managerial Perspective

戴维 J. 弗里切 /著

David J. Fritzsche

机械工业出版社

David J. Fritzsche: Business Ethics: A Global and Managerial Perspective

Copyright © 1997 by McGraw-Hill Companies, Inc.

All rights reserved. For sale in mainland China.

本书英文影印版由 McGraw-Hill 公司授权机械工业出版社在中国大陆境内独家出版发行,未经出版者许可,不得以任何方式抄袭、复制或节录本书中的任何部分。版权所有,侵权必究。

本书版权登记号: 图字: 01-98-1045

图书在版编目(CIP)数据

商业伦理学:英文/(美) 弗里切 (Fritzsche, D. J.) 著.-影印版.-北京: 机械工业出版社,1998.7 (国际通用 MBA 教材)

ISBN 7-111-06547-6

I. 商… Ⅱ. 弗… Ⅲ. 商业道德-英文 Ⅳ.F718

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (98) 第 15276 号

出版人: 马九荣 (北京百万庄大街 22号 邮政编码 100037)

责任编辑: 刘露明 审 读 人: 王 静

北京忠信诚胶印厂印刷・新华书店北京发行所发行

1998年7月第1版第1次印刷

787mm×1092mm 1/16· 14.25 印张

印 数: 0001-2000 册

定 价: 25.00元

凡购本书, 如有倒页、脱页、缺页, 由本社发行部调换

序 言 1

此次首批专为中国影印的系列教材直接配合中国工商管理硕士课程的各门必修课程,而 且是由加拿大西安大略大学教伟管理学院的任课教授们专门参予选择的。

毅伟管理学院是加拿大西安大略大学(UWO)所属的一所专业学院,而西安大略大学是加拿大历史最悠久的大学之一。毅伟管理学院的本校在安大略省伦敦市,同时在多伦多的密西沙加设有分校,而且最近在香港也建立了分校。

历史地看, 毅伟管理学院一直是管理学开发领域的领导者, 现将部分成就列后, 标示教 伟管理学院日新月异的发展:

- 1922 年, 创立了加拿大第一个培养本科生的商学系。
- 1932年,开始出版杂志《毅伟商学季刊》。该杂志发行到 25 个国家,发行量多达 10 000册,深受学术界和管理界读者的喜爱。
- 1948 年, 在加拿大首次设立行政管理人员培训计划以及工商管理硕士课程。
- 1961年,首创了加拿大的第一个商学博士课程。
- 1974 年,被联邦政府正式指定为加拿大第一个(现在已发展到 8 个)国际商业研究中心(CIBS,即美国 CIBERS 的前身),联邦外交部对该中心持续提供财政支援。
- 1975年,毅伟管理学院成立了自己的出版社。该部门目前拥有2000个加拿大的案例,并成为哈佛案例的加拿大资料交换所。1998年,毅伟管理学院的案例已分销至20多个国家的100多所学院和100多家企业。毅伟管理学院是全世界管理学案例研究的第二大制作者,每年向校外读者分销案例教材超过100万册。
- 1978年开始实施第一项国际学生交换计划,目前该交换计划已增至20余项。
- 1984 年毅伟管理学院在加拿大联邦政府的支持下,在伦敦市组建国家管理学研究与 开发中心的过程中发挥了主导作用。
- 1984年,是毅伟管理学院和清华大学连续合作开始的第一年,合作内容包括:交换 访问学者、教材编写与出版以及各种培训活动。
- 1992年, 毅伟管理学院被选为主导性的国际商学刊物,即《国际商学研究杂志》在 1993年至 1997年间的编辑总部。
- 1993年,《加拿大商学》杂志根据由各大聘用公司首席执行官、人力资源管理人员和求职顾问等人士组成的所有评选组得出的全方位评比结果,将毅伟管理学院列为加拿大培养工商管理硕士的最佳学院,并且这一结论被逐年的评比一再肯定。1994年《亚洲企业》杂志又将毅伟管理学院列于亚洲公认的25所世界最佳商学院的行列中。
- 1997年,《国际管理学杂志》将毅伟管理学院评为国际战略管理学文献的主要贡献者,并领先于哈佛大学与西北大学凯洛格商学院。《商业周刊》将毅伟管理学院列为全世界最佳国际商学院之一,和欧洲管理学院(INSEAD)及伦敦商学院(LBS)并列,而且《美国新闻与世界报导》将毅伟管理学院选为全世界在行政管理人员培训

计划方面最佳的 15 所商业学院之一。

至 1998 年, 毅伟管理学院拥有 65 名全职教授, 他们每年负责教授 600 名普通课程的和行政管理人员培训课程的工商管理硕士生、300 名本科生、40 名博士生, 以及范围广泛的非学位课程。

负责挑选这批 MBA 通用教材的教师们均具有著名商学院(如:哈佛、沃顿、密西根、麻省理工学院和毅伟管理学院等)的博士学位,每位教授都对大批现有教材进行了仔细筛选,确保为中国市场提供最佳教材。相信您会对他们的选择表示满意。

加拿大西安大略大学毅伟管理学院

PREFACE 1

The texts in this initial series of books were selected to directly correspond to each of the required courses in China's MBA programs. The books were selected for reprinting by faculty members at the Ivey Business School, The University of Western Ontario, Canada.

The Richard Ivey School of Business is a professional School within The University of Western Ontario (UWO), one of Canada's oldest universities. Although Ivey is based in London, Ontario, it also has campuses in Mississauga (Toronto), Ontario and most recently, in Hong Kong.

Historically the School has been a leader in management development. A partial list of achievements follows.

- In 1922, the first undergraduate business department in Canada was established.
- In 1932, the school began to publish its own journal. Known as *Ivey Business Quarterly*,
 it reaches out to both academic and management audiences and enjoys a circulation of
 10 000 in 25 countries.
- In 1948, Canada's first executive development program and first MBA program were established.
- In 1961, Canada's first Ph. D. program in business was introduced.
- In 1974, official designation was received by the Federal Government as Canada's first Centre for International Business Studies (CIBS).
- In 1975, Ivey opened its own case and publications office. This office now holds an inventory of 2 000 cases. In 1998, Ivey cases were being distributed to over 100 teaching institutions and 100 corporations in over 20 countries. Ivey is the second largest producer of management case studies in the world (and the largest producer of Asian cases), with over 1 000 000 copies studied each year by people outside the university.
- In 1978, commencement of its first international student exchange program took place.
 Over twenty such exchange programs are now in place.
- In 1984, the School took a leading role in establishing the National Centre for Management Research and Development in London with support from the Canadian Federal Government.
- 1984 also marked the beginning of a continuing linkage with Tsinghua University, one

- which has involved visiting scholars, materials development and publication, and various training initiatives.
- In 1992, Ivey was selected to be the editorial home for the 1993-1997 period for the *Journal of International Business Studies*, the leading international business journal.
- In 1993, Canadian Business magazine's survey rated Ivey as the top MBA School in Canada, according to all groups: CEOs, human resources executives, and placement consultants. This ranking has been re—confirmed every year. In 1994, Asia, Inc. rated Ivey among the World's Top 25 Business Schools for Asians.
- In 1997, the Journal of International Management named Ivey the world's leading contributor in the previous decade to the international strategic management literature, ahead of Harvard & Kellogg. Business Week magazine ranked Ivey as one of the top international business schools in the world, alongside INSEAD and LBS; and US News and World Report selected Ivey as one of the top 15 business school in the world for executive development programs.

As of 1998, the School had 65 full – time faculty who annually taught 600 regular and executive MBA, 300 undergraduate, and 40 Ph. D. students, plus executives in a wide range of non – degree programs.

The faculty members who selected each book for reprinting all have Ph. D. s from major business schools such as Harvard, Wharton, Michigan, M. I. T., and Ivey. Each professor carefully reviewed the various books available to ensure the best possible choices of material for the China market. We are confident you will be pleased with their selection.

Richard Ivey School of Business The University of Western Ontario

序 言 2

中国的改革开放事业催生了中国的现代管理教育,社会主义市场经济体制的确立,为中国的管理教育开辟了广阔的发展空间,使中国的管理教育,尤其是工商管理项士(Master of Business Administration, MBA)的教育进入了一个全新的发展阶段。1991年,国务院学位办刚刚批准在部分高校中试办 MBA 教育时,只有九所院校得到授权,当年只招收了 86 名学生;到 1994年,授权院校增加到 26 所,招生规模扩大为 1230 名;而在不久前结束的 1998年招生工作中,已有 56 所院校得到了授权,这些院校共招收了 4000 名 MBA 学生。这一事实生动地说明了 MBA 教育在我国正方兴未艾。根据美国的经验,MBA 学位占每年硕士学位授予人数的四分之一,中国目前这一比例只占到百分之五,因此,从发展的前景看,MBA 教育在中国前程远大。

然而,也应看到,中国的 MBA 教育还刚刚起步,在培养人的各个环节:师资、课程与教材方面还很落后,难以适应经济发展的需要,与发达国家的情况相比差距是十分巨大的。加强国际合作与交流,大胆地借鉴、引进世界上一切优秀的 MBA 教育方面的教学内容、方法和手段,特别是系统地引进国外优秀的 MBA 教材,在此基础上坚持贯彻"以我为主,博采众长,融合提炼,自成一家"的指导方针,是逐步提高师资水平、更新专业知识、不断改进课程结构与内容、努力改革教学方法、引进案例教学、从而大大缩小中国与发达国家的差距、迅速提高中国 MBA 教育水平的重要步骤。

为此,清华大学经济管理学院与加拿大西安大略大学毅伟管理学院(Richard Ivey School of Business,The University of Western Ontario)合作,联合推出一套能反映当代水平、体现国际规范、可供中国借鉴的 MBA 核心课程的教材。清华大学的经管学院成立于1984年,是国务院学位办首批授权举办 MBA 教育的九所院校之一,1997~1998 学年度招收 MBA 学生 400 多名,现拥有全国最大规模的 MBA 教育项目;毅伟管理学院成立于1948年,是加拿大最好的商学院,拥有很高的国际声誉,在 MBA 的培养方面具有丰富的经验和很强的力量,它所培养的12000 名毕业生中有六分之一成为其所在机构的董事会主席、副主席,总裁、副总裁,首席执行官或经理。

两院推出的这套 MBA 教材共十八种,大致可分为四部分。第一部分是反映管理主要内容 的《管理学》(Richard L. Daft)、《战略管理》(Arthur A. Thompson, Jr. and A. J. Strickland III)、《市场营销学基础:全球管理》(William D. Perreault, Jr. and Jerome McCarthy)、《人力资源管理》(Lawrence S. Kleiman)、《国际管理》(Paul W. Beamish, Allen Morrison and Philip M. Rosenzweig)、《经理人员的沟通》(Norman B. Sigband and Arthur H. Bell)与《管理沟通:原理与实践》(Michael E. Hattersley and Linda McJannet);第二部分是反映企业资产负债管理、投融资与财务活动和企业会计理论与实践的《公司财务原理》(Richard A. Brealey and Stewart C. Myers)、《投资学精要》(Zvi Bodie, Alex Kane and Alan J. Marcus)、《财务会计》(Clyde P. Stickney and Roman L. Weil)与《管理会计》(Ronald W. Hilton);第三部分是反映企业管理技术方面的《管理科学导论》(David R. Anderson, Dennis J. Sweeney

and Thomas A. Williams)、《信息时代的管理信息系统》(Stephen Haag, Maeve Cummings and James P. Dawkins)、《商务与经济统计》(David R. Anderson, Dennis J. Sweeney and Thomas A. Williams)与《生产与运作管理》(Richard B. Chase, Nicholas J. Aquilano and F. Robert Jacobs);最后一部分是反映管理基础内容的《经济学原理》(N. Gregory Mankiw)、《商业伦理学》(David J. Fritzsche)和《商法与监管环境》(Ronald A. Anderson, David P. Twomey, Ivan Fox and Marianne Moody Jennings)。

在这套 MBA 教材的挑选中,在版权允许的范围内,既照顾了课程的结构,又考虑了 MBA 的特点。反映最新成果、理论结合实际、突出案例分析、作者知名度高是挑选中注意 把握的基本原则。毅伟管理学院还特意组织了 17 名教授专为这套教材编配了案例集。这套 教材可以做教师的教学参考书,教师可以运用书中的原理与国情相结合,逐渐发展出有中国 特色的 MBA 教材;它也可以做 MBA 学生的教科书,帮助学生掌握市场经济的原理与规律,以便分析、解决中国的实际问题。另外,所有具有英文阅读能力的企业界与经济界人士、对 经济管理有兴趣的高校学生,都可以把它作为系统学习经济管理知识、了解市场经济的规范的学习材料,以便更好地理解经济管理问题,增长分析、处理经济管理问题的才干。

朱镕基总理在 1994 年写给清华大学经济管理学院建院十周年的贺信中曾明确指出: "建设有中国特色的社会主义,需要一大批掌握市场经济的一般规律、熟悉其运行规则、而 又了解中国企业实情的经济管理人才。" 他在 1996 年提出"管理科学、兴国之道",希望在 中国"掀起一股学习管理、加强管理、发展管理科学、加强管理培训的热潮"。我们联合推 出这套书,就是希望能在普及市场经济的一般规律与运行规则的知识、促进管理教育在中国 的发展、提高中国企业的管理水平方面做一点实际的工作。

> 清华大学经济管理学院 1998年6月16日

PREFACE

Business Ethics: A Global and Managerial Perspective grew out of a series of published and unpublished manuscripts on business ethics that the author has written over the past sixteen years. This text includes new material not presented elsewhere and some conceptual development. It is written for the professor who wants to incorporate ethics into business and society courses and business policy/strategy courses. The text is also suitable for management development courses that cover business ethics or as one of the texts for a business ethics course. For those who do not use a text, this book can serve as a valuable supplement to a readings packet.

Business Ethics: A Global and Managerial Perspective was written because the current offerings on business ethics omit several important areas with which students should become familiar. There is a rapidly growing body of empirical literature that documents ethical reality in the business world. Students need to learn how things actually work, not just how they should work. Chapter Four reviews the empirical business ethics literature. In an attempt to make the chapter readable and interesting without distorting the findings, much of the research jargon has been filtered out, and a summary is provided.

In addition, students need to understand the multitude of influences a manager encounters when making a decision containing an ethical dimension. This develops an awareness of the different forces driving decisions. Chapter Five, which focuses on the ethical dimension of decisions, describes the decision process via a model that incorporates most elements found in ethics models

extant in the literature. An understanding of the decision process also provides insight into where opportunities exist for influencing the ethical dimension of a decision.

Only a few books on business ethics contain some type of decision support model. Chapter Six contains the most comprehensive model to date and provides a checklist to follow for evaluating the ethical dimension of decision alternatives. The model does not provide answers, but rather a series of logical steps for the decision maker to follow to generate answers.

This text emphasizes the integrative social contracts approach to business ethics. At this time, it appears to offer the best fit between theory and practice. However, for those who prefer another approach, the integrative social contracts dimension can be de-emphasized. Chapter Three contains a compact treatment of consequentialist and nonconsequentialist ethical principles. These principles are offered as guidelines that can be used to develop community norms. One could easily focus on them as primary ethical principles by glossing over the integrative social contracts section.

SUGGESTIONS FOR USE

Students will likely get more from *Business Ethics: A Global and Managerial Perspective* when it is used as a module in a course. The chapters build on each other; thus results should be better when the chapters are used consecutively rather than integrated with other material in a course. The only exception may be a business ethics course in which several sources are used concurrently to develop more depth.

This text will make a valuable supplement to the main text used for business and society courses as well as for business policy/strategy courses. When used in a business and society course, it will fit nicely after the material on the business environment and corporate social responsibility is covered. With this placement, the material is available for use in the remainder of the course.

For a policy/strategy course, this text will work well if used after the basic mission, goals, and strategy groundwork have been introduced. It will also fit nicely after culture is covered. It is best to cover the ethics material before case analysis so that students can incorporate the ethical dimension into their analysis. If one is using a simulation, the ethics material should be covered early in the simulation for the same reason.

In business ethics courses, this textbook will most likely be paired with other ethics texts. Here, it is advisable to integrate the chapters with the other material. Alternatively, one can use this textbook with a casebook that contains substantive cases. This textbook would be covered first, followed by case analysis using the approach suggested in the casebook. A variant of this procedure is to assign actual companies instead of cases. Student teams could research the ethical problems the firms have experienced and provide recommendations

on how they might have been solved and on how future problems could be prevented. The results could be shared via class presentations.

When used in an executive development course, *Business Ethics: A Global and Managerial Perspective* should provide all that is needed for a short, concise course on business ethics. The cases can be used as good discussion vehicles augmented by actual executive war stories.

STRUCTURE OF THE BOOK

This textbook is structured to provide a logical flow. It begins with a description of what business ethics entails. It then explains why business ethics is important, describes measures to use in making a decision, examines what has been found concerning ethics in the business world, discusses the process used in making a decision, provides a guide for making a decision, and offers some examples of firms' decisions that can be considered successful and others not successful. In the latter cases, the guide is used to analyze the decisions in question.

Chapter One opens with examples of actual ethical problems faced by specific businesses and then turns to developing a typology of ethical issues faced by the business world. Chapter Two focuses on the importance of ethics in business, with an emphasis on the role of trust. Chapter Three discusses integrated social contracts theory and moral standards that can be used to evaluate the ethical dimension of decisions. Chapter Four summarizes what has been learned about business ethics through empirical research. Based on the research and subsequent theory development, Chapter Five presents a model of the decision process with an emphasis on the ethical dimension. Chapter Six offers a decision support model designed to assist managers in evaluating the ethical dimension of decision alternatives. Finally, Chapter Seven describes the ethical experiences of several companies, some exemplary and others wanting.

There are twenty original short cases at the end of the book; thirteen of them are set in countries outside the United States. The cases cover a variety of ethical issues. Some describe blatantly unethical behavior, while others describe situations in the murky gray area.

The cases may be used on a selective basis with each chapter or after the seven chapters have been covered and students have become familiar with the tools needed to evaluate the ethical dimension of decision alternatives. The cases also may be assigned to teams tasked with researching the cases and presenting them to the class. Information for some cases will be much easier to find than for others. Allowances must be made for this when evaluating the research output of a team.

Nearly all the examples and cases in this text are taken from actual business experiences. Extensive citations are provided at the end of each chapter so the

reader can easily locate the sources for a more extensive examination or to check developments since the publication of this book. A number of the examples are from outside the United States. Since all business is now becoming international business, students need to extend their thinking beyond their own borders.

Business Ethics: A Global and Managerial Perspective is accompanied by an Instructor's Manual that contains teaching notes and suggested answers for the twenty short cases at the end of the book. The manual also contains suggested answers for the discussion questions at the end of each chapter.

ACKNOWLEDGMENTS

The author is indebted to all who labored in this area. This book is based on theory and research developed by a myriad of individuals over the years, many of whom are cited. Others who contributed indirectly through earlier work may have escaped recognition. Apologies are in order for all unrecognized contributions and for omissions.

The author would also like to acknowledge the valuable contributions of the members of the International Association for Business and Society and the Social Issues in Management Division of the Academy of Management via presentations and personal and public discussions.

The helpful comments of the following reviewers, whose contributions significantly strengthened the manuscript, are also much appreciated: Brad Brown, University of Virginia; John P. Loveland, New Mexico State University; Mary D. Maury, St. John's University; Diane Dodd-McCue, University of Virginia; David P. Schmidt, Fairfield University; and John F. Steiner, California State University, Los Angeles.

Finally, I would like to thank my wife, Nan, who provided much moral support as well as invaluable technical support during the final phases of the manuscript preparation. Responsibility for any errors or omissions in content or documentation rests solely with the author. As Harry Truman said, "The buck stops here." Corrections from readers are most welcome.

David J. Fritzsche

CONTENTS

1	Ethical Problems in Business	1
	ACTUAL EXPERIENCES	2
	Goldenberg Company	2
	Tylenol Tampering	3
	Sears' Auto Repair	4
	General Motors vs. Volkswagen AG	5
	Las Vegas Review-Journal	8
	TYPES OF ISSUES	9
	Bribery	10
	Coercion	12
	Deception	12
	Theft	13
	Unfair Discrimination	13
	WHAT'S AHEAD	14
	Discussion Questions	15
2	The Importance of Ethics in Business	18
	THE MACRO PERSPECTIVE	18
	Effect of Unethical Behavior from a Macro Perspective	20
		١X

	Bribery	20
	Coercive Acts	20
	Deceptive Information	20
	Theft	21
	Unfair Discrimination	21
	THE MICRO PERSPECTIVE—ETHICS AND TRUST	22
	Trust in Supplier Relations	23
	Trust in Customer Relations	24
	Trust in Employee Relations	24
	THE IMPORTANCE OF SOCIETY'S PERCEPTION	25
	Johnson & Johnson Revisited	25
	Intel's Pentium Chip	26
	Beech-Nut Nutrition Corporation	30
	Manville Corporation	33
	SUMMARY	37
	DISCUSSION QUESTIONS	38
3	Moral Standards	42
	INTEGRATIVE SOCIAL CONTRACTS THEORY	43
	Hypernorms	44
	Macro Social Contract	45
	Micro Social Contracts	45
	CONSEQUENTIALIST PRINCIPLES	47
	Egoism	47
	Utilitarianism	48
	Some Difficulties	49
		49 51
	NONCONSEQUENTIALIST PRINCIPLES	
	Rights Principles	51
	Justice Principles	52
	Distributive Justice	53 54
	Retributive Justice Compensatory Justice	54 55
	•	
	SUMMARY DISCUSSION QUESTIONS	55 56
	DISCUSSION QUESTIONS	30
4	The Empirical Evidence	58
	PERSONAL TRAITS	58
	Personal Values	59
	Stage of Moral Development	59
	Demographics	61
	ORGANIZATIONAL TRAITS	62
	Stakeholders *	63

	Organizational Climate	63
	Differential Association	64
	Role-set Configuration	65
	Ethical Climates	66
	Organizational Goals	67
	Policy	68
	Culture	70
	Ethnic Differences	70
	Ethnic Similarities	71
	DECISION PROCESSES	72
	Management Problems	72
	Different Solutions	76
	WHAT WE HAVE LEARNED	76
	Support for Ethics in Business	7 7
	Enhancing Ethical Behavior	78
	DISCUSSION QUESTIONS	79
5	Ethics and Decision Making	86
	PERSONAL TRAITS	87
	Values	87
	Types of Values	87
	Personal Values Moderators	89
	Stage of Moral Development	91
	Moral Approbation	92
	ORGANIZATIONAL CULTURE	94
	Organizational Traits	95
	Organizational Climate	95
	Organizational Goals	97
	Stakeholders	98
	Decision Processes	100
	Management Problem	100
	Decision Alternatives	101
	Decision Dimensions	102
	Two-Stage Decision Process	104
	DISCUSSION	106
	DISCUSSION QUESTIONS	107
6	Making Moral Decisions	110
	ORGANIZATIONAL CULTURE	110
	High-Performing Cultures Promote Ethical Behavior	112
	ETHICS TOOLS	115
	Decision Support Model	115

XII CONTENTS

	Overriding Factors	117
	Decision Dimensions	118
	CONCLUSION	121
	DISCUSSION QUESTIONS	121
7	Ethics in Practice	124
	ETHICAL COMPANIES	124
	The Boeing Company	124
	Hewlett-Packard Company	127
	Johnson & Johnson	129
	The Batting Average	132
	THE ETHICS OF ACTIONS	132
	Bribery	132
	Coercion	135
	Deception	137
	Theft	140
	Unfair Discrimination	142
	FINAL COMMENTS	143
	DISCUSSION QUESTIONS	144
	APPENDIX A UNITED STATES BILL OF RIGHTS APPENDIX B UNITED NATIONS UNIVERSAL DECLARATION	147
	OF HUMAN RIGHTS	149
	CASES	155
	Case One: Aer Lingus Holidays	155
	Case Two: American Therapeutics Inc.	158
	Case Three: Barings PLC	160
	Case Four: Bata Industries Ltd.	163
	Case Five: Chrysler—Disconnected Odometers	165
	Case Six: ConAgra Inc.	169
	Case Seven: First American Bank of Georgia	171
	Case Eight: Friedrich Flick Industrieverwaltung KGaA	173
	Case Nine: Ing. C. Olivetti & Co. S.p.A.	175
	Case Ten: Joe Camel	177
	Case Eleven: Kader Industrial (Thailand) Company	179
	Case Twelve: Muebles Fino Buenos	181
	Case Thirteen: Optifast	183
	Case Fourteen: Pepsi-Cola Products Philippines Inc.	185
	Case Fifteen: Phar-Mor Inc.	187
	Case Sixteen: Pico Korea, Ltd.	190
	Case Seventeen: Reindeer and Game I td. (Poro is Riisto Ov.)	101